

# 富蘭克林證券投資顧問股份有限公司 函

地址：台北市忠孝東路四段 87 號 8 樓

聯絡方式：02-2781-0088

受文者：第一金人壽保險股份有限公司

發文日期：中華民國一百零五年三月三十日

發文字號：(105)富字第 03-041 號

速別：

密等及解密條件或保密期限：

附件：共 3 件

主旨：富蘭克林坦伯頓新興市場團隊旗下基金經理人異動通知

說明：本公司經金管會核准辦理募集及銷售業務之富蘭克林坦伯頓全球投資系列—新興市場旗下基金，自 2016 年 4 月 1 日起，由富蘭克林坦伯頓新興市場團隊所管理的三檔基金經理人將有異動，而馬克·墨比爾斯博士身為共同管理經理人不變。異動部份請見下方表格：

此項變動不會影響本基金既有之投資政策。請查照。

基金名稱	現任基金經理團隊	新任基金經理團隊
富蘭克林坦伯頓 全球投資系列— 拉丁美洲基金	馬克·墨比爾斯(Mark Mobius)	古斯塔渥·史丹爾 (Gustavo Stenzel) 馬克·墨比爾斯(Mark Mobius)
富蘭克林坦伯頓 全球投資系列— 東歐基金	馬克·墨比爾斯(Mark Mobius)	格列戈·柯烈尼 (Grzegorz Konieczny) 馬克·墨比爾斯(Mark Mobius)
富蘭克林坦伯頓 全球投資系列— 邊境市場基金	馬克·墨比爾斯(Mark Mobius)	卡洛斯·哈登伯格 (Carlos Hardenberg) 馬克·墨比爾斯(Mark Mobius)

董事長 嚴守白

正本：第一金人壽保險股份有限公司

副本：

富蘭克林坦伯頓拉丁美洲基金 基金經理人—古斯塔渥·史丹爾 (Gustavo Stenzel)

Gustavo Stenzel 古斯塔渥·史丹爾

- 執行副總裁，巴西常務董事
- 拉丁美洲策略總監，富蘭克林坦伯頓新興市場研究團隊
- 駐點於坦伯頓巴西公司，巴西里約熱內盧



- 於負責領域裡，找尋全面性的投資策略。
- 於 1998 年進入金融服務業，在 1998 年加入富蘭克林坦伯頓基金集團之前，曾任職於巴西 Incotel and Exxon 公司的商業分析師。
- 取得明尼蘇達大學明尼阿波利斯分部 (the University of Minnesota, Minneapolis) 的企管碩士學位，以及里約熱內盧聯邦大學 (the Universidade Federal do Rio de Janeiro) 的工業工程學位。
- 擁有美國特許財務分析師 (Chartered Financial Analyst, CFA) 證書。

GUSTAVO G. STENZEL, CFA

Executive Vice President, Managing Director Brazil

Director of Latin America Strategy, Templeton Emerging Markets Group

Templeton Do Brasil Ltda.

Rio de Janeiro, Brazil

Gustavo Stenzel is an executive vice president, managing director Brazil, and the Director of Latin America Strategy for the Templeton Emerging Markets

Group. In this capacity, he is responsible for setting the overall strategy for his respective area, providing guidance and thought leadership, coordinating appropriate resources and coverage, and leveraging the group's expertise to add value across products within the strategy.

Prior to joining Franklin Templeton in 1998, Mr. Stenzel was a business analyst for Incotel and Exxon in Brazil. He entered the financial services industry in 1998.

Mr. Stenzel holds an M.B.A. from the University of Minnesota, Minneapolis and a B.S. in production engineering from the Universidade Federal do Rio de

Janeiro. He is a Chartered Financial Analyst (CFA) charterholder. Mr. Stenzel speaks English, German, Spanish and Portuguese.

富蘭克林坦伯頓東歐基金 基金經理人—格列戈·柯烈尼 (Grzegorz Konieczny)

Grzegorz Konieczny 格列戈·柯烈尼

- 羅馬尼亞執行長，執行副總裁
- 東歐/俄羅斯策略總監，富蘭克林坦伯頓新興市場研究團隊
- 駐點於富蘭克林坦伯頓投資管理有限公司英國子公司，羅馬尼亞、布加勒斯特部門



- 於負責領域裡，找尋全面性的投資策略。
- 於1992年進入金融服務業，在1995年加入富蘭克林坦伯頓基金集團之前，曾任職於Gdanski銀行的資本市場交易部門總監，Gdanski銀行為當時波蘭最大的金融機構。
- 取得波蘭Gdansk大學經濟與國際貿易碩士學位，以及波蘭證券交易委員會的投資顧問人員執照。

**GRZEGORZ KONIECZNY**

Chief Executive Officer Romania, Executive Vice President  
Director of Eastern Europe/Russia Strategy, Templeton Emerging Markets Group  
Franklin Templeton Investment Management Limited UK Sucursala Bucuresti Bucharest, Romania

Grzegorz Konieczny is an executive vice president and the Director of Eastern Europe/Russia Strategy for the Templeton Emerging Markets Group.

In this capacity, he is responsible for setting the overall strategy for his respective area, providing guidance and thought leadership, coordinating appropriate resources and coverage, and leveraging the group's expertise to add value across products within the strategy.

Prior to joining Franklin Templeton in 1995, Mr. Konieczny was the director of Capital Market Transactions at Bank Gdanski, one of the largest financial institutions in Poland at the time. He entered the financial services industry in 1992.

Mr. Konieczny holds a master's degree in economics and foreign trade from the University of Gdansk (Poland) and an investment advisor license from the Polish Securities and Exchange Commission. Mr. Konieczny speaks Polish, English and Russian.

富蘭克林坦伯頓邊境市場 基金經理人—卡洛斯·哈登伯格 (Carlos Hardenber)

Carlos Hardenberg 卡洛斯·哈登伯格

- 資深副總裁
- 邊境市場策略總監，富蘭克林坦伯頓新興市場研究團隊，坦伯頓資產管理公司
- 駐點於英國倫敦



- 於負責領域裡，找尋全面性的投資策略。
- 於 1999 年進入金融服務業，在 2002 年加入富蘭克林坦伯頓基金集團之前，曾任職於貝爾斯登國際在倫敦企業金融部門的分析師。
- 以優異成績取得倫敦城市大學商業學校(London City University Business School (UK))的理學碩士學位，以及以優異成績取得英國白金漢大學的商學學士。

**CARLOS VON HARDENBERG**

Senior Vice President

Director of Frontier Markets Strategy, Templeton Emerging Markets Group

Templeton Asset Management Ltd.

London, United Kingdom

Carlos von Hardenberg is senior vice president and the Director of Frontier Markets Strategy for the Templeton Emerging Markets Group.

In this capacity, he is responsible for setting the overall strategy for his respective area, providing guidance and thought leadership, coordinating appropriate resources and coverage, and leveraging the group's expertise to add value across products within the strategy.

Prior to joining Franklin Templeton in 2002, Mr. von Hardenberg was an analyst in the Corporate Finance Department for Bear Stearns International in London.

He entered the financial services industry in 1999.

Mr. von Hardenberg holds a M. Sc., with distinction, in investment management from London City University Business School (UK) and a B. Sc., with honors, in business studies from the University of Buckingham (UK). He speaks German, English and Spanish.